
Referat fra skolebestyrelsesmøde, Skoledistrikt Vest  
Dato/sted: mandag d. 6. februar kl. 18.30-21.00 på Gærum Skoleafdeling 

Afbud/Fraværende: Mikael, Lars-Christian, Maria, Matilde, Kasper 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af dagsordenen 

Referat: Ingen bemærkninger til dagsordenen – dagsordenen godkendes. 

 

2. Regnskab 22 (10 min) 

Referat: Regnskabet for 2022 udleveres, og distriktsleder gennemgår regnskabet for bestyrelsen. 

Frederikshavn kommune har hen over efteråret været presset på budgettet, og skoleområdet er derfor 

blevet bedt om at udvise tilbageholdenhed i forhold til forbruget i efteråret. 

 Almenområdet har et mindre underskud pga. ferieudbetalinger 

 Modtagecentret kommer ud med et kendt underskud, som knytter sig til Ukraine-situationen. 

 Heldagsskolen og SFO-området kommer ud med et budget i balance 

Der er stadig midler til rådighed i visionspuljen, som overføres til budget 2023 og forbruges inden august 

2023. 

 

3. Budget 23 (25 min) 

- Bilag uddeles på mødet. 

Referat: Budgettet for 2023 uddeles, og distriktsleder gennemgår efterfølgende forslaget til budget 2023 

for bestyrelsen. 

Budgettet for 2023 godkendes af bestyrelsen. 

 

4. Orientering fra Gærum Skoleafdeling (15 min) 

Referat: Afdelingsleder fra Gærum skoleafdeling fortæller om dagligdagen på Gærum skoleafdeling. 

 

5. Projekt "Bagland der batter" (20 min) 

- Deltagelse af projektmedarbejder Pernille Moth. Bemærk bilag, der bedes læst inden mødet. 

Referat: Pernille Moth fortæller om projektet ”Bagland der batter”, som henvender sig til teenageforældre 

samt kompetenceudvikling af fagpersoner. Det drøftes, hvilke veje der kunne være interessante at gå i 

bestræbelserne på at understøtte forældre, som har børn i 7 - 9. klasse.  

Drøftelserne resulterede i følgende idéer og perspektiver: 

 ”Digital dannelse” - Det kunne være interessant at få mere og bedre viden om de unges færden på 

de digitale medier, hvilket også vil passe ind i arbejdet med unges mentale sundhed.  



 At skabe bedre forståelse hos forældrene i forhold til, at de unge har et socialt liv gennem det 

digitale univers 

 Råd og vejledning til forældre, hvis dette behov opstår 

 At klæde forældrene på i forhold til, at de unge lever i et præstationssamfund, hvorfor det er vigtigt 

at skabe bevidsthed om, at det er ok at vælge sin egen vej.  

 

6. Nyt fra elevrådet (15 min) 

Referat: Elevrådet på Ravnshøj er i gang med at planlægge den årlige turnering i indefodbold, som 

traditionen tro afholdes fredag inden vinterferien.   

 

7. Princip for skolehjem-samarbejde / meddelelsesbogen. (20 min) 

- Forenklet tiltag der afløser elevplanen og derfor bør nævnes i skolehjem princippet 

Referat: Baggrunden/tanken for Meddelelsesbogen præsenteres for bestyrtelsen. 

Meddelelsesbogen erstatter elevplanen, og den skal beskrive overordnede fokusområder, som eleven skal 

arbejde med fremadrettet. Meddelelsesbogen skal indeholde få fokuspunkter for fagene dansk og 

matematik samt elevens alsidige udvikling.  

Meddelelsesbogen skal indeholde fokuspunkter, som er præget af et ressourcesyn, og den skal 

præsenteres for forældrene mindst én gang i løbet af skoleåret. 

Det drøftes, at anvendelsen/brugen af Meddelelsesbogen skrives ind i princippet for skole-hjem-

samarbejdet, og erstatter den tidligere linje om elevplanen, som falder bort. 

Den nye tekst til skole-hjem-samarbejdsprincippet bliver: 

Meddelelsesbogen har erstattet elevplanen. Få fokuspunkter i dansk, matematik og elevens alsidige 

udvikling præsenteres minimum én gang årligt for forældrene. 

8. Opfølgning på rekruttering til kommende bestyrelser (15 min) 

Referat: Processen for skolebestyrelsesvalg fremlægges for bestyrelsen. 

Der skal afholdes to valgmøder – et for kommende Bangsbostrand/Gærum og et for Ravnshøj skole. Det 

drøftes, om der kunne afholdes et valgmøde med fælles opstart, og efterfølgende opdeling mellem 

Ravnshøj og Bangsbostrand/Gærum. 

Styrelsesvedtægten for skolerne er under udarbejdelse, og vil komme på Børne- og Ungdomsudvalgsmøde i 

marts måned. Herefter forventes en høring. I styrelsesvedtægten indgår også stof om skolebestyrelsens 

sammensætning i forhold til antal mm. 

Valg til kommende skolebestyrelser afholdes i de første uger af maj.   

Punktet vedr. rekruttering til de kommende to bestyrelser tages op igen ved næstkommende 

bestyrelsesmøde, hvor der også følges op på aftaler fra bestyrelsesmødet den 12. januar (se referatet fra 

skolebestyrelsesmødet afholdt i januar)  

 

9. Udpegning af kandidater til ansættelsesudvalg af skoleledere (10 min) 



Referat: I forbindelse med ansættelse af nye skoleledere skal bestyrelsen udpege to 

forældrerepræsentanter, som skal repræsentere henholdsvis Ravnshøj og Bangsbostrand/Gærum. 

Herudover er der i medarbejdergruppen valgt to medarbejderrepræsentanter til ansættelsesudvalget. 

De valgte er: 

Ravnshøj:  

Forældrerepræsentant Dzenad Hercegovac og medarbejderrepræsentant Kasper Thomsen. 

Bangsbostrand/Gærum:  

Forældrerepræsentant Carsten Kassow og medarbejderrepræsentant Søren Kjær. 

 

10. Orientering fra formand/distriktsleder (15 min) 

Referat:  

Der vil i løbet af foråret blive slået to chefstillinger op – en i Center for Skole og en i Center for Familie.  

Der arbejdes pt. på nogle ændringer i organisationen, som endnu ikke er besluttet. I overvejelserne indgår, 

at PPR flyttes til Center for Skole, og SSP flyttes under Ungdomsskolen. Klubberne vil skulle referere til 

lederen for Ungdomsskolen, og sundhedsplejen lægges under Center for Dagtilbud. Forslagene til 

ændringer behandles i DirektørMED eller i HovedMED.  

Der sigtes mod, at der er ansat en ny skolechef senest 1. juni. 

Der er ønske om at flytte to skolebestyrelsesmøder i foråret. Det betyder at skolebestyrelsesmødet den 

16. marts flyttes til den 15. marts, og mødet den 11. maj flyttes til den 16. maj.  

Formanden orienterer om den vedtagede skolestruktur, og hvad der er anderledes i forhold til det 

oprindelige forslag. 

 De tre Sæby-skoler samles under én skole. 

 Heldagsskolen bliver en del af afdelingen Frydenstrand  

 Modtagecentret placeres pt. på Frydenstrand, og det vurderes i løbet af efteråret, om det 

fremadrettet er den rigtige organisatoriske placering, og om der evt. skal ændres på navnet.  

 

11. Drøftelse af emner til næste møde (5 min) 

Referat: Punktet udgik pga. manglende tid. 

 

12. Evt. 

Referat: Ingen bemærkninger 

 


